
Miljøudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 14. september 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MIU alm. del

Spørgsmål 414
Kan ministeren oplyse, om den nye model for anvendelse af den pant, som
Dansk Retursystem A/S kan indtægtsføre, som regeringen lægger op til i
tekstanmærkning til § 23.23.08 i finanslovforslaget 2013, er udtryk for, at
Dansk Retursystem A/S ikke længere kan finde en forsvarlig anvendelse af
pantmidlerne, jf. bemærkningerne til lovforslag L 153 (Folketingssamlingen
2000-2001), hvoraf det fremgår, at ikke-indløst pant skal "…anvendes til for-
mål, der ligger inden for den etablerede ordning, og som dermed kommer bru-
gerne og/eller miljøet til gode…" og, at "I det omfang det ikke måtte være mu-
ligt at finde en forsvarlig anvendelse af de ikke indløste pantindtægter til gavn
for pant- og retursystemet, har [ministeren] mulighed for at bestemme, at ind-
tægterne kan anvendes til andre fornuftige formål"?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jørn Dohrmann (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jorn.Dohrmann@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.
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